
PROTOKOL
sporzqdzony w dniu 27 wrzeéniai2021 r.

z posiedzenia Rady ds. ochrony zabytkéw ,
stanowiacej zespél doradczy Prezydenta Miasta qzierzyn—Koz'le

I. Porzadek posiedzenia

1. Powitanie
2. Zaopiniowanie wnioskéw'o dofinansowanie
3. _Sprawy bieZace
4. Zakor'lczenie spotkania

II. Miejsce i uczestnicy posiedzenia
Posiedzenie odby1o Sig w Urzgdzie Miasta Kgdzierzyn-Koile w sali posiedzefi Rady Miasta
Kgdzierzyn-Koz’le (I piqtro, pok. 229). i '
W posiedzeniu wziqli udziah

1) Sabina Nowosielska — Prezydent Miasta qzierzyn-Koz'le,
2) Artur Maruszczak — zastqpca Prezydenta Miasta qzierzyn-Koile ds. gospodarki przestrzennej

i inwestycyjno-remontowej,
3) Micha1Nowak — radny Rady Miasta qzierzyn-Koile,
4) Grzegorz Naumowicz — Powiatowy Konserwator Zabytkéw,
5) Ma1gorzata Jarosz-Wojtarowicz — Kierownik Wydzia1u Gospodarki Nieruchomos’ciami

i Planowania Przestrzennego Urzqdu Miasta Kgdzierzyn-Koz’le,
6) Tomasz Jamielucha — kierownik Referatu Planowania Przestrzennego Wydziaiu Gospodarki

Nieruchomos'ciami i Planowania Przestrzennego Urzgdu Miasta Kgdzierzyn-Koz’le,
7) Marek Paneth — Architekt Miejski — starszy inspektor ds. ochrony zabytkéw Wydzia1u

Gospodarki Nieruchomos’ciami i Planowania Przestrzennego Urzqdu Miasta Kdierzyn-Koz'le,
8) Grzegorz Stefanowicz —inspektor ds., ochrony zabytkéw w Wydziale Gospodarki

Nieruchomos’ciami i Planowania Przestrzennego Urzqdu Miasta qzierzyn-Koz'le —
sporzadzajacy protoké1z posiedzenia.

III. Przebieg posiedzenia Rady
Spotkanie rozpocz¢1a Prezydent Miasta Sabina Nowosielska, witajac zgromadzonych
uczestnikéw, nastgpnie przekaza1a g1os zastqpcy Prezydenta Miasta Arturowi Maruszczakowi.

1. Zaopiniowanie wnioskéw o dofinansowanie

Wniosek Koéciola parafialnego p.w. éw. Katarzyny Aleksandryjskiej w Slawigcicach

Artur Maruszczak pokrétce 0méwi1 tres’é wniosku dotyczacego przyznania dotacji w kwocie
90.000,00 21 na renowacje; ceglano-kamiennych przypér wieZy kos’cio1a parafialnego p.w. s'w.
Katarzyny Aleksandryjskiej w Siawiegcicach. Zaznaczy1, Ze zadanie to stanowi kontynuac
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Ietapu prac dofinansowanych w 2020 r. Tomasz Jamielucha zwrécii uwage, 2e wnioskowane
90.000,00 zi przekracza 50% wartos’ci zadania ogéiem wynoszacego 161.744,83 2i, dlatego
propozycja dofinansowania opiewa na 80.000,00 zi. Sabina Nowosielska zaproponowaia, by
zaopiniowaé pozytywnie przyznanie dotacji w kwocie 80.000,00 2i, tj. 50% wartos’ci zadania
wynoszacej 161.744,83 zi.

Wniosek o dofinansowaniu kwotq stanowic 50% wartos'ci zadania zostai poparty
jednoglos’nie przez obecnych czlonko’w Rady (5 gloso’w za).

Wniosek wspélnoty mieszkaniowei Targowa 23-25-27 w Kedzierzvnie—Koz’lu

Artur Maruszczak zaproponowai, by trzymac’ sie propozycji dofinansowania 50% kosztéw, co
przy planowanej wysokos’ci kosztéw wynoszacych 537.494,88 zi stanowi ok.268.000,00 zi.
Zwrécii uwage, 2e ta kwota wraz z proponowana kwota dotacj i na poprzedni wniosek niemal
w caios’ci wyczerpie s’rodki na dotacje w 2021 r. Sabina Nowosielska dodaia, Ze pozostaia kwote
powinna doioZyé wspélnota mieszkaniowa.

Wniosek 0 dofinansowaniu kwotq stanowic 50% wartos’ci zadania zostal paparty
jednoglos’nie przez obecnych czlonko’w Rady (5 gloso’w za).

Wniosek wspélnotv mieszkaniowei Targowa 17—19-21 w Kedzierzvnie—Koz’lu (na 2022 r.)
Sabina Nowosielska przytoczyia tres’é wniosku, dotyczacego dofinansowania remontu oraz
wymiany poszycia daehowego, opiewajacego na iaczna kwote 513.607,23 zi, zwracajac uwage,
Ze wniosek dotyczy dofinansowania kosztéw remontu planowanego na 2022 r. Artur
Maruszczak zaproponowai, by konsekwentnie trzymaé sie proponowanej kwoty dotacji na
poziomie 50% planowanych kosztéw. .

Wniosek 0 dofinansowaniu kwotq stanowic 50% wartos’ci zadania zostal paparty
jednoglos’nie przez obecnych czlonko’w Rudy (5 gloséw za). '

Wniosek Ludowego Klubu Jeidzieckiego ”Na spie” w Kedzierivnie-Koz’lu (na 2022 r.)

Sabina Nowosielska oméwiia tres'é wniosku dotyczacego remontu stolarki okiennej
w zabytkowym budynku, wskazujac, 2e jest to obiekt nalecy do Krajowego Os’rodka Wsparcia
Rolnictwa, majacy obecnie dzierZawce, ktéry jest wnioskodawca. Zebrani, w tym Sabina

V Nowosielska i Grzegorz Naumowicz zwrécili uwage, 2e jest to dose specyficzna sytuacja, Ze
gmina bedzie dotowaé remont obiektu naleZacego do agencji rzadowej. Grzegorz Naumowicz
zwrécii uwage, Ze wniosek jest nieprecyzyjny, gdyz nie wynika z niego jednoznacznie, czy
istniejaca stolarka zostanie poddana renowacji, czy tez zostanie wymieniona na nowa.
Malgorzata Jarosz-Wojtarowicz poinformowaia, Ze we wniosku nie ma peinej dokumentacji,
tj. pozwolenia konserwatora zabytkéw oraz kosztorysu. Michal Nowak oraz pozostali zebraniu
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ustalili, 26 w zwiqzku z brakiem dokumentéw naleZy wezwaé wnioskodawco do uzupernienia
wniosku. '

Zebra'ni czlonkowie Rudy postanowili jednoglos’nie o poinformowaniu wnioskodawcy
o koniecznos'ci uzupelnienie wnibsku 0 brakujqce dokumenty, tj. pozwolenie konserwatora
ikosztorys oraz doprecyzowanie, czy zakres prac dotyczy renowacji okien, czy ich wymiany.

Wniosek Wspélnotv Mioszkaniowej Zeglarska 11 (na 2022 r.)

Sabina Nowosielska poinformowara, Ze wnioskowana kwota to ponad 291.498,45 2% pytajqc, czy
do wniosku dorqczono komplet wymaganych dokumentow. Malgorzata Jarosz-Wojtarowicz
potwierdziia, 26 do wniosku zamczono wszystkie wymagane dokumenty. Grzegorz Naumowicz
zauwaZyL Ze jest to jedyny tak dobrze zachowany przykrad modernizmu w naszym mies’cie, na
uwago Sabiny Nowosielskiej, 2e niektore okna sq wymienione wyjaénii, Ze budynek zostar
wpisany do rejestru zabytkow dopiero .w 2019 r. Sabina Nowosielska zaproponowara
dofinansowanie wynoszqce 50% wnioskowanej kwoty. I

Wniosek o dofinansowaniu kwotq stanowic 50% wartos’ci zadania zostal poparty
jednoglos’m'e przez obecnych czlonko’w Rady (5 gloséw za).

Informacia na temat zmianv wlaéciciela niergchomoéci gruntowvch. poloionvch przv
ul. Svnéw Pulku. stanowiacvch teren dawnei iednostki woiskowei.

Malgorzata Jaroéz-Wojtarowicz poinformowara, 26 nowym wkas’cicielem nieruchomos’ci jest
firma Processing 5. z 0.0. 2 Pszczyny, ktora zajmuje sic; m.in. obrotem nieruchomos’ciami. Artur
Maruszczak wyjas’nih Ze poprzedni wras'ciciel wczes’niej prébowa% realizowac’ tam budoWnictwo
mieszkaniowe w rarnach programu Mieszkanie+, ale mu to nie wyszio, wioc nawiqzai
wsporprace; ze wspomnianq firmq, ktora kupiia te nieruchomos’ci. Sabina Nowosielska
potwierdzira, 26 z rozmowy telefonicznej Zr prezesem firmy qqcej obecnie wras'ciciolem
wynika, Ze spoika zamierza rozpoczqé planowanq inwestycje; mieszkaniowq. Artur Maruszczak
zauwaZyL Ze nowy wras'ciciel terenu bodiie musiar ponowié procedurg, jeZeli bgdzie chciar
dziaraé w trybie specustawy, chociaz moZe tez zrobié to w trybie pozwolenia na budowe; zgodnier
z obowiqzujqcym w tym miejscu planem zagospodarowania przestrzennego.

We
Michal Nowak zawnioskowa’r do wydziam GNP, aby zrobié spis obiektow Twierdzy Koile
z danymi dotyczqcymi nazwy, stopnia ochrony (rejestr, GEZ), wras'ciciela istanu zachowania.
Artur Maruszczak zasugerowah by pochylic’ sic; nad tematem wspolnie z wojewodzkim
konserwatorem zabytkow, na co Grzegorz Naumowicz odpowiedziah Ze gdy bodzie na
spotkaniu z konserwatorem, to przedstawi tq propozyc.
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Grzegorz Naumowicz odniést sie do stanu technicznego zabytkowej zabudowy poprzemysiowej
w linii rzeki Kiodnicy przy ul. Przyjaini, bedqcej reliktem zabudowy XVIII i XIX wiecznej.
Poinformowai, 2e czes’é zadaszenia budynku przy ul. Priaini 40 jest w bardzo ziym stanie
technicznym, peine dziur, nie zabezpieczajqce wnetrza przez opadami deszczu. ‘Zwrécii sic;
z pros’bq, by wydziai GNP poinformowai wias'ciciela, w jaki sposéb moZna ubiegaé sie 0 s’rodki
finansowe z budZetu gminy na remont dachu. Artur Maruszczak poinformowai, Ze wias'ciciel
obiektu zostanie poinformowany pisemnie omozliwos’ci ubiegania sie o udzieleni dotacji
na remont zabytku.

Grzegorz Naumowicz: zwrécii uwage na ziy stan zachowania obiektu bedqcego czes’cia} dawnej
huty Siawiecice. Teren, na ktérym stoi budynek jest wiasnos'ciq Gminy, obiekt nie jest objety
Zadnq formq ochrony konserwatorskiej oprécz wpisu do rejestru zabytkéw parku. Zaapelowai, by
oqé ten budynek gminnq ewidenc zabytkéw. Zwrécii réwniez uwage, 26 w Kanale i jego
historii jest olbrzymi potencjai. Artur Maruszczak zasu‘gerowai, by dziaiac' wielotorowo, czyli
oprécz Gminy i konserwatora zabytkéw zainteresowaé tematem Wody Polskie. Grzegorz
Naumowicz obiecai, 2e oméwi to z przedstawicielami Wéd Polskich podczas spodziewanej
wkrétce kontroli s’luz Kanaiu Kiodnickiego.

IV. Zakoficzenie posiedzenia
Prezydent Miasta Sabina Nowosielska zakor'iczyia posiedzenie.

Podpis przewodniczqcego Rady

PREZYD fKJT MIASTA

Sabin Nowosi‘elska

Sporzqdzii: Grzegorz Stefanowicz — inspektor ds. ochrony zabytkéw w Wydziale Gospodarki Nieruchomos’ciami
i Planowania Przestrzennego Urzedu Miasta Kedzierzyn—Koz’le
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